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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 2/2020 (327) 

Datum a čas konání: 3. března 2020 v 9:00 hodin 

Místo konání: Rektorát VUT, zasedací místnost rektora, Antonínská 1 

Přítomni: viz prezenční listina (celkem .. senátorů) 

Omluveni: Štětina/FSI 

Hosté: rektor Štěpánek, prorektorka Režňáková, kvestor Janíček, kancléř Gregorek, 
prorektoři Doupovec, Hirš, Hruška, vedoucí OMVV Ing. Herrmannová, tis-
ková mluvčí Mgr. Koudelová 

Omluveni: prorektor Grmela 
 

 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 

1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 1/2020 ze dne 21. 1. 2020 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace z Rady vysokých škol 
6. Legislativní záležitosti  

 Příloha č. 1 k Rozhodnutí č. 5/2017 – „Poplatek za úkony spojené s přijímacím řízením pro 
akad. rok 2021/2022“ 

7. Ekonomické záležitosti  
 Pravidla sestavení Rozpočtu VUT v Brně pro kalendářní rok 2020 – předložení  
 Pravidla hospodaření VUT pro rok 2020 
 Majetkoprávní záležitosti  
 Další ekonomické záležitosti 

8.   Pedagogické záležitosti  
 Další pedagogické záležitosti  

9.  Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

10. Různé  
 Příprava voleb do AS VUT  
 Další informace 

 
 
1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Dnešní zasedání AS VUT zahájil předseda AS Hanáček v 9:00 hodin. Úvodem přivítal rektora Ště-
pánka, prorektorku Režňákovou, prorektory Doupovce, Hirše a Hrušku, kancléře Gregorka, vedoucí 
OMVV Ing. Herrmannovou a tiskovou mluvčí Mgr. Koudelovou, přítomné členy AS VUT a ostatní 
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účastníky zasedání. Omluvil prorektora Grmelu, který se nemohl dnešního zasedání AS zúčastnit. 
Následně členové AS schválili do funkce skrutátorů doc. Diviše a Ing. Kruljacovou. 
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Diviše a Ing. Kruljacovou.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ 

Předseda AS doc. Hanáček podal návrh na schválení výše uvedeného programu zasedání AS VUT, 
v tomto znění byl program dnešního zasedání AS VUT schválen. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 1/2020 ZE DNE 21. 1. 2020 
 
Doc. Hanáček sdělil, že Zápis ze zasedání AS VUT č. 1/2020 ze dne 21. 1. 2020 byl rozeslán členům 
AS VUT k připomínkám / doplnění e-mailem dne 5. 2. 2020. Členové AS VUT do dnešního dne 
nevznesli k zápisu žádné připomínky. Doc. Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k tomto 
zápisu dnes nějaké připomínky, vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno 
k hlasování o jeho schválení.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis z jednání AS VUT č. 1/2020 ze dne 21. 1. 2020. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

4. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Rektor Štěpánek 

▪ Novela Mzdového řádu VUT: Na jednání Ekonomické komise AS VUT zazněly návrhy na to, aby 
byla novela návrhu Mzdového řádu VUT stažena z projednávání v AS. 
Vyjádření rektora: Tento dokument dosud nebyl předložen AS VUT ke schválení, není třeba jej 
z připomínkového řízení stahovat. AS VUT není spoluzodpovědný za tento návrh. Děkani všech 
fakult a ředitelé VŠ ústavů tento dokument dostali v několika verzích k připomínkování, poslední 
verzi vystavenou k veřejnému připomínkování před vystavením všichni děkani akceptovali. Je 
třeba zdůraznit, že vedení VUT jde zejména o modernizaci stávajícího Mzdového řádu VUT a o 
odstranění dlouhodobě kritizovaných nízkých mzdových tarifů a o jejich rychlé navýšení. V rámci 
připomínkového řízení bylo vzneseno velké množství připomínek, všechny tyto připomínky bu-
dou vypořádány. Materiál obsahující souhrn připomínek a jejich vypořádání bude  zaslán  děka-
nům fakult a  ředitelům  VŠ  ústavů a součástí VUT. Souběžně bude prostřednictvím předsedy 
AS VUT informována i EK AS VUT, která požádala o informace.  

▪ Memoranda  k AI (Artificial Intelligence): Rektor se dotázal všech děkanů a ředitelů součástí VUT, 
které se AI na VUT zabývají, na jejich názor. Platí, že pokud není dosaženo konsenzu všech 
oslovených F/S, tak se za VUT dané memorandum podepisovat nebude. S tímto stanoviskem 
rektora byly předem seznámeny všechny relevantní F/S.  
- Příprava „Memoranda o spolupráci MUNI a VUT“ ohledně AI; stanovisko VUT: kladné. 
- Podpis „Memoranda ČVUT“ ohledně projektu AI „AIZEN“ (Společného prohlášení o účasti na 

Evropském centru excelence v AI). Dle názoru děkanů, kteří podklad měli k dispozici, šlo 
o poměrně nešťastně zorganizovanou akci, která má negativní dopad i na výše uvedený bod 
(Příprava „Memoranda o spolupráci MUNI a VUT“ ohledně AI); stanovisko VUT: záporné.  

- „BRNO.AI“ vznikající na základě iniciativy brněnských organizací, jako regionální organizace 
pro spolupráci v AI; stanovisko VUT: kladné. Členové KR souhlasí s tím, že jednáním ve věci 
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„BRNO.AI“ a ve věci vzniku sdružení s tímto nebo obdobným názvem je pověřen děkan FIT 
Zemčík.  

▪ Memorandum o spolupráci / odkaz Gregora Johanna Mendela JmK, SmB a Opatství Staré Brno 
Řádu sv. Augustina spojily své síly za účelem péče o odkaz Gregora Johanna Mendela. Cílem 
spolupráce je koordinace a propagace této výjimečné osobnosti, především pak v souvislosti 
s jeho dvoustým výročím narození v roce 2022, s přesahem i do dob budoucích. Stanovisko 
rektora: Po projednání v MKR VUT a s některými součástmi podporuje připojení VUT k memo-
randu a zapojení VUT například formou konference; zejména v souvislosti s tím, že FSI pořádá 
pravidelně konferenci MENDEL. 

▪ Bylo zahájeno projednávání Plánu realizace strategického záměru pro r. 2020 a plnění v r. 2019. 
Rektor požádal všechny děkany a ředitelky/ředitele o sdělení 5ti konkrétních a také kvantifikova-
telných úkolů, které součást považuje za prioritní. Tyto úkoly budou předtím, než budou sděleny 
vedení VUT, projednány s vedeními F/S a s AS F. 

▪ Kancléř Gregorek připravil podklad k problematice zrušení rozhodnutí profesorského sboru ve 
věci čestného doktorátu J. A. Bati a tento projednal s vedoucím Právního odboru Rektorátu. 
Kancléř následně připravil rektorovi podklad Vědecké radě VUT s návrhem usnesení a rovněž 
vyrozuměl předsedu Nadace J. A. Bati Hájka o tom, že VUT se jeho námětem zabývá již od roku 
2019.  

▪ Závažné onemocnění Koronavirus /opatření na VUT: Rektor v souvislosti s informacemi Bezpeč-
nostní rady státu a MŠMT ČR vydal doporučení, které je uvedeno na hlavní webové stránce 
VUT. Vzhledem k možnosti šíření epidemie této nemoci se bude VUT tímto dále zabývat, v pří-
padě nutnosti bude vytvořen krizový  štáb.  

 
➢ Prorektor Hirš 
▪ Metodický list OZV pro komunikaci a přijímání studentů do anglických studijních programů:  

OZV studijní záležitosti konzultovalo s OSZ. V metodickém listu jde o zahájení a udržení komu-
nikace s potencionálními zahraničními samoplátci, kteří sice podali přihlášku na VUT, ale prav-
děpodobně i na jiné univerzity a stále nejsou definitivně rozhodnuti. 

▪ Erasmus: Za VUT byly podány projekty, které se zaměřují na mobility studentů a AP v rámci EU 
KA103 (mobilita v rámci EU) KA107 (mobilita mimo EU).  

▪ MeMoV II.: Dne 5. 2. 2020 byla podána žádost o projekt v rámci OP VVV Mezinárodní mobilita 
výzkumníků II. VUT žádalo o maximální částku (téměř 68 mil. Kč). Zatím nejsou informace o vý-
sledku žádosti. 

▪ Příspěvek na podporu mezinárodní spolupráce (SPP prvek MA): Na schůzce OZV a proděkanů 
pro zahraničí bylo deklarováno, že pro aktivity spojené s internacionalizací lze uvolnit pro rok 
2020 pouze 8 mil. Kč; celkem se sešly požadavky z F/S ve výši necelých 24 mil. Kč. Krácení 
požadavků tak bylo výrazné. Podpořené aktivity jsou zaměřeny na studenty, AP, hostující odbor-
níky a ostatní aktivity. Finance jsou určeny především na rozvoj akcí a aktivit, které budou později 
fungovat bez finanční podpory VUT. 

▪ Modul Evidence přijíždějících vědců, akademiků, učitelů, zaměstnanců: Byla spouštěna evi-
dence přijíždějících zahraničních vědců, akademiků, učitelů, zaměstnanců. Cílem této evidence 
je podchytit veškeré pobyty zahraničních kolegů na VUT, včetně pobytů přes program Erasmus 
(výukové a školící pobyty). Data budou využívána pro strategické plánování, požadované výkazy 
a hodnocení VUT.  

 
➢ Prorektor Doupovec 

▪ Na fakulty byly převedeny 2/3 výnosů za úkony spojené s řízením o žádosti o uznání zahranič-
ního vysokoškolského vzdělání (dle § 90 písm. a) zákona 111/98 Sb.). 

▪ Podle čl. 6 písm. c) SZŘ VUT, „předmět má stejné kreditové ohodnocení bez ohledu na své 
zařazení v různých studijních programech a na formě studia“. Při namátkové kontrole bylo před 
rokem zjištěno, že se to v praxi nedodržuje. Na jednání 1. KR dne 15. 1. 2019 byly fakulty požá-
dány, aby při nejbližší aktualizaci studijních plánů provedly nápravu, je to uvedeno v zápise. Toto 
se však nestalo: při namátkové kontrole bylo opět zjištěno, že existuje cca 1000 předmětů, které 
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porušují výše uvedené pravidlo SZŘ. Prorektor tedy zadal požadavek na CVIS, aby provedl pří-
slušnou úpravu IS VUT, tento požadavek byl již vyřešen. Závěr: Běžící akademický rok doběhne 
tak, jak je a od okamžiku vyřešení požadavku už IS neumožní jiné nastavení kreditů, než jaké 
nařizuje SZŘ VUT. 

▪ Děkan FAVU požádal o výjimku z Přílohy č. 1 k Rozhodnutí rektora č. 24/2017 (Časová struktura 
výukové části akademického roku 2020/2021) spočívající v posunutí výuky LS na den 15. 2. 
2021. Vedení VUT souhlasí. 

▪ Dne 18. 2. 2020 proběhlo jednání RVH VUT, která schválila studijní programy předložené FSI 
(37 SP), ÚSI (1 SP) a FCH (1 SP). Na návrh děkana FP projednala RVH také záměr uskutečňo-
vání kursu MBA s názvem „MBA – Strategic Management – EU Markets“. Další zasedání RVH 
proběhnou 14. 4. 2020 a 9. 6. 2020. 

▪ Děkani a ředitelé VŠ ústavů (s výjimkou CEITEC) byli upozorněni, že podle Směrnice rektora č. 
73/2017 je třeba po skončení každého semestru zpracovat „Zprávu o hodnocení výuky v baka-
lářských a magisterských studijních programech“, která zhodnotí výsledky anonymní studentské 
ankety. Po projednání v AS fakulty je třeba zaslat tuto zprávu na OSZ ke zveřejnění na web 
„Hodnocení kvality“ https://www.vutbr.cz/uredni-deska/hodnoceni-kvality. Některé fakulty v tom 
mají značné rezervy, např. v případě FP, FCH, FIT a USI je poslední zveřejněná zpráva za letní 
semestr 2017/18. Mimo jiné, provádění anonymních studentských anket, včetně jejich vyhodno-
cování, bylo jednou z podmínek udělení institucionální akreditace. 

▪ MŠMT stanovilo základ ve výši 4 393,-Kč pro poplatky spojené se studiem pro akademický rok 
započatý v roce 2020 (došlo k podstatnému zvýšení – pro minulý akademický rok byl základ ve 
výši 4 090,-Kč). V návaznosti na to byly vydány nové verze následujících rozhodnutí rektora: 

o Příloha č. 1 k Rozhodnutí 6/2017 „Poplatky za studium pro akademický rok 
2020/2021“.  

o Příloha č. 1 k Rozhodnutí 3/2019 „Poplatek za úkony spojené s posouzením zahra-
ničního vzdělání v rámci přijímacího řízení pro akademický rok 2021/2022“. 

Byla rovněž připravena a předložena AS VUT k projednání nová verze Přílohy č. 1 k Rozhodnutí 
č. 5/2017 „Poplatek za úkony spojené s přijímacím řízením pro akademický rok 2021/2022“. 
Nově je navrhována výše poplatku 700,-Kč (tj. zvýšení o 100 Kč). Pro srovnání, ještě před zvý-
šením základu byla výše poplatku na ČVUT 800,-Kč, na UK 760,- Kč, na MU 600,- Kč nebo 700,-
Kč. 

 
➢ Prorektorka Režňáková 

▪ VUTIUM: 

• Ediční plán Nakladatelství VUTIUM na rok 2020 byl po schválení Ediční radou prodiskutován 
na poradě vedení a zveřejněn. Návrhy na zařazení do edičního plánu byly podrobně prodis-
kutované a došlo k výrazné redukci návrhu edičního plánu na tento rok ve srovnání s přede-
šlými roky. Vedení VUT se shodlo, že F/S by měly přebírat vyšší zodpovědnost za návrhy, 
které jsou z fakult předkládané, aby nevznikaly tzv. ležáky, tj. neprodejní zásoby. Tyto závěry 
budou doplněny do návrhu směrnice Postup pro vydávání publikací v nakladatelství 
VUTIUM. V tomto směru je potřebné apelovat na zástupce F/S v Ediční radě nakladatelství 
VUTIUM.  

• Byla vypracována zpráva o tržbách a skladových zásobách nakladatelství VUTIUM, ze které 
plyne nepříznivý vývoj ve výši skladových zásob, který ke konci roku 2019 dosáhly hodnotu 
10,2 mil. Kč. Vedení VUT konstatovalo, že tento stav je nežádoucí, proto byl ředitel naklada-
telství požádán o vypracování a předložení koncepce opatření pro snížení hodnoty sklado-
vých zásob. V současnosti probíhají prodejní akce za snížené ceny. Na základě hodnocení 
prodejnosti titulů na skladě byla předána žádost o centralizované prostředky panu kvestorovi 
a předložena na EK AS VUT, která bude použita k profinancování zásob, u kterých bude 
cena snížena a použity pro prezentační účely.  

▪ ÚSTŘEDNÍ KNIHOVNA: 

• Byly zveřejněny aktualizované přílohy Rozhodnutí č. 38/2017 Fond Open Access, které upra-
vuji podmínky čerpání podpory publikování v režimu Open Access. V souladu se strategií 
VUT budou v tomto roce podporovány články v časopisech zařazené do 1. a 2. kvartilu v 

https://www.vutbr.cz/uredni-deska/hodnoceni-kvality
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oborovém členění databáze Journal Citation Reports dle AIS. Celková výše prostředků alo-
kovaných do Fondu je 2,5 mil. Kč; za rok 2019 bylo čerpáno 2,25 mil. Kč a podpořeno 58 
žadatelů, nejvíce z FEKT – 20, tj. 34 %. 

• ÚK zprovoznila službu kontroly plagiátů Similarity check společnosti Crossref, která je po-
skytována zaměstnancům VUT v Brně pro kontrolu rukopisů před odesláním do recenzního 
řízení. Žádost o zkontrolování dokumentu můžou zaměstnanci VUT zaslat prostřednictvím 
formuláře na adrese https://formulare.lib.vutbr.cz/similarity-check/ Jeho hlavní výhodou je 
obrovská databáze textů, s nimiž dokáže předložený dokument porovnat. 

• Na základě podnětu AS bylo zorganizované testování nástavby My Organisation v rámci 
analytického nástroje InCites společnosti Clarivate Analytics. Testování probíhá do konce 
března, zájemci se ještě mohou připojit – stačí zaslat požadavek Mgr. Drabantové, UK. Tento 
modul umožňuje srovnávání výkonů uvnitř univerzity, ale i mezi obdobnými útvary jiných uni-
verzit. Na základě získaných zkušeností bude rozhodnuto o pořízení/nepořízení tohoto mo-
dulu.  

▪ VUT má povinnost každoročně aktualizovat Zprávu o zajišťování a vnitřním hodnocení kvality na 
VUT a to formou Dodatku. Faktickou přípravou Dodatku ke Zprávě o zajištění a vnitřním hodno-
cení kvality na VUT za rok 2019 (Dodatek 2019) byl pověřen Odbor kvality. Na jednání RVH byl 
odsouhlasen návrh osnovy Dodatku 2019. Jsou v něm zohledněny závěry z projednávání Do-
datku za rok 2018 a snahy o odlišení od výroční zprávy. Hlavním informačním zdrojem je IS VUT, 
případně rektorátní útvary. Vedení F/S a členové AS mohou být osloveny k doplnění informací o 
spolupráci s podnikovou sférou a další akce v oblasti třetí role. Harmonogram přípravy byl 
v tomto roce cca o čtvrtletí posunutý, dokument bude finalizován do 15. června. Předložení do-
kumentu členům AS VUT se předpokládá až v podzimních měsících.   

▪ Příprava modulu SHAP v IS probíhá dle aktualizovaného harmonogramu. V současnosti na 
jedné straně CVIS připravuje aplikaci, která bude využívat informace z IS a umožňovat doplňo-
vání informací, která tam nejsou evidované; na druhé straně fakulty připravuji návrhy využití in-
formací. Dle schváleného harmonogramu by programátorské a testovací práce měly skončit do 
konci prvního pololetí t.r., první hodnocení (ostré testování) by mohlo proběhnout již za tento rok. 

 

➢ Prorektor Hruška 

▪ Nemá nové informace. 
 
 
➢ Kvestor Janíček  

▪ Kvestor úvodem sdělil, že na VUT byl ukončena účetní uzávěrka a na MŠMT odeslány výkazy 
o hospodaření za r. 2019. 

▪ Dále přednesl prezentaci s názvem „Administrativa a byrokracie.  Po prezentaci proběhla 
diskuse členů AS VUT s rektorem a kvestorem na dané téma.  

 
 
➢ Tisková mluvčí Mgr. Koudelová 

▪ Monitoring – viz příloha k zápisu.  
 
 
➢ Informace vedoucí OMVV Ing. Herrmannové 

▪ Dne 13. 2. 2020 byla spuštěna další kampaň pro nábor uchazečů s názvem „CHCI, MÁM, 
ŽIJI VUT“. Kromě videa byla připravená také www.stránka a reklamní předměty. Vyhodno-
cení kampaně bude k dispozici po skončení podávání přihlášek, video ke kampani je na sociál-
ních sítích velmi úspěšné, za první 2 týdny má na You Tube cca 150 tis. zhlédnutí.  
Na dotaz dr. Bradáče, proč byly z kampaně opět vynechány VŠ ústavy, odpověděla, že z vedení 
univerzity bylo zadání cílit kampaň na uchazeče o bakalářské obory. Jiné zadání nebylo a na 
jinou kampaň již nejsou prostředky. Na bakalářský obor CESA se zapomnělo. 

https://formulare.lib.vutbr.cz/similarity-check/
http://www.stránka/
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➢ Kancléř Gregorek 

▪ Informoval o činnosti Správní rady VUT, která projednala per rollam a vydala předchozí souhlas 
k dokumentům týkajícím se služebností, které bude dnes AS VUT projednávat. 

 
 

 
5. INFORMACE Z RADY VYSOKÝCH ŠKOL 
 

 Informace z jednání Sněmu RVŠ  
 
Ve čtvrtek 20. února 2020 se uskutečnilo 7. zasedání Sněmu RVŠ, program jednání byl následující: 
1. Zahájení; 2. Zprávy z Předsednictva RVŠ (členové Užšího předsednictva RVŠ – dále UP RVŠ); 
3. Zprávy ze Studentské komory RVŠ (G. Lamberti); 4. Vystoupení hostů; 5. Novela zákona o VŠ 
(prof. Pospíšil); 6. Dlouhodobý strategický záměr MŠMT 2021+, Strategie internacionalizace 2021+ 
(prof. Skládanka, PhDr. Radok-Žádná); 7. Ekonomické informace (JUDr. Valová); 8. Legislativní in-
formace (JUDr. Hodulík); 9. Příprava oslav 30. výročí Rady VŠ (členové UP RVŠ); 10. Různé.  

Bližší informace týkající se tohoto jednání sdělil na dnešním zasedání AS VUT člen P RVŠ za VUT 
RNDr. Popela, který rozeslal písemné podklady všem členům AS VUT e-mailem dne 2. 3. 2020.  
 
Výpis zásadních usnesení Sněmu RVŠ:   
 
5. Novela zákona o VŠ – usnesení RVŠ:  

Rada VŠ bere na vědomí vypořádání připomínek k novele zákona o vysokých školách, které bylo Radě VŠ 
rozesláno 12. 02. 2020. RVŠ žádá MŠMT o zaslání finálního znění návrhu novely a současně pověřuje Legis-
lativní komisi analýzou tohoto dokumentu a vypracováním návrhu stanoviska pro Radu VŠ. 
 
6. Dlouhodobý strategický záměr MŠMT 2021+, Strategie internacionalizace 2021+ 

Sněm Rady VŠ žádá předsedu RVŠ zaslat připomínky ke strategickým dokumentům a žádá MŠMT o jejich 
vypořádání. Sněm Rady VŠ konstatuje, že SZ MŠMT představuje inspirující dokument pro strategický rozvoj 
VŠ a doporučuje při jeho dokončování zapracovat připomínky reprezentace Rady VŠ. Sněm Rady VŠ k před-
loženým strategickým dokumentům MŠMT schvaluje připomínky shromážděné z akademických obcí vysokých 
škol prostřednictvím členů Rady VŠ projednané na komisích a shrnuté do předepsaných tabulek v konkrétní 
podobě a zobecněné v jejich úvodních odstavcích. Sněm zejména klade důraz na tyto body: Pro ambiciózně 
formulované strategické cíle není řešeno potřebné financování, proto se jeví jako nerealistické. Buď je nutné 
jasně popsat potřebné financování, nebo cíle přizpůsobit. Řada bodů je v rozporu s prioritním cílem 6 snižovat 
administrativní náročnost, protože přímo nebo nepřímo povedou ke zvyšování administrativní zátěže VŠ. Je 
proto nutné posoudit všechny cíle z hlediska související administrativní zátěže. Rada VŠ v roce 30. výročí 
svého založení po roce 1989 odmítá body, které by cestou novelizace zákonů mohly vést k oslabování stáva-
jící autonomie a akademické samosprávy vysokých škol. Rada VŠ doporučuje dále posílit cíle vedoucí ke 
zprůhlednění a zefektivnění hodnotících činnosti souvisejících s NAU, hodnocením VaVI a pravidly financo-
vání. Doporučujeme revidovat body věnované doktorskému studiu a jeho změnám. Dopady a rizika změn 
nejsou analyzované a není uvedeno, jak se jim bude předcházet nebo jak se budou řešit. 

Doporučujeme zdůraznit konkurenceschopnost ČR včetně její návaznosti na excelenci VŠ ve všech hlavních 
bodech. Aktivity v oblasti internacionalizace prostupují všemi činnostmi a rolemi VŠ. Je proto nezbytné včlenit 
internacionalizaci do všech oblastí činností a prioritních cílů Strategického záměru MŠMT. Požadavek na 
tvorbu dalšího samostatného strategického dokumentu je v rozporu s prioritou SZ snížit administrativní zátěž 
VŠ a nemá oporu v zákoně. 
 
 
 
7. Legislativní informace 

Sněm Rady VŠ podporuje usnesení SK RVŠ ve znění:,,SK RVŠ vnímá změnu zákona o místních poplatcích, 
která zrušila osvobození pro studenty ubytované krátkodobě na kolejích, za škodlivou a negativně dopadající 
zejména na studentskou mezinárodní i vnitrostátní mobilitu. Vyzývá proto příslušné orgány, aby vzniklý stav 
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napravily“. Rada VŠ vyjadřuje nespokojenost se současným zněním zákona o místních poplatcích, který od 
1. 1. 2020 zavedl zpoplatnění krátkodobého ubytování studentů na vysokoškolských kolejích. Místní poplatek 
negativně ovlivní praktické stáže, výměnné pobyty studentů a celkovou mezinárodní mobilitu. Rada VŠ pod-
poruje pozměňovací návrh poslanců Feriho, Raise a dalších, který fakticky navrací stav před 1. 1. 2020 a 
studenty ubytované na vysokoškolských kolejích od poplatku osvobozuje. Rada VŠ vítá úpravu zákona o NKÚ 
směřující k vynětí vysokých škol z jeho působnosti. Děkuje všem zúčastněným za pomoc při úpravě zákona. 
Rada VŠ důrazně odmítá návrhy směřující k stanovení nové povinnosti pro vysoké školy sdělovat příslušným 
finančním úřadům a OSSZ data týkající se trvání studia jednotlivých studentů. Rada VŠ zdůrazňuje, že těmito 
daty již disponuje MŠMT v rámci pravidelně aktualizované matriky studentů, a požaduje, aby zmíněná data-
báze byla využita i pro sdílení dat mezi orgány státní správy. RVŠ ukládá pracovní komisi legislativní zabývat 
se novelou zákoníku práce, která byla jako vládní návrh předložena do Poslanecké sněmovny PČR. 

 
8. Ekonomické informace 

Sněm Rady VŠ bere na vědomí informace o rozpisu rozpočtu VŠ na rok 2020. Sněm Rady VŠ plně podporuje 
jednání zástupců VVŠ s Ministerstvem financí a Generálním finančním ředitelstvím o řešení dopadů noveli-
zace zákona o DPH do činnosti VVŠ a ztotožňuje se s dosavadními závěry a požadavky zástupců VVŠ na 
těchto jednáních. Žádá MŠMT o konkretizaci a zejména realizaci kroků na ministerstvu financí, které povedou 
k nezbytné kompenzaci finančních dopadů novely zákona o DPH do rozpočtů VVŠ. 

 
9. Příprava oslav 30. Výročí Rady VŠ  

Předseda RVŠ prof. Pospíšil připomenul, že Rada VŠ v tomto roce slaví 30 let svého vzniku a oznámil, že dne 
13. 10. 2020 se ve Velké aule Karolina uskuteční slavnostní zasedání Rady VŠ, na kterém vystoupí pozvaní 
hosté z řad bývalých zástupců Rady VŠ a z řad politiků, které bude zakončeno hudebním vystoupením. Vyzval 
členy Rady VŠ k podávání podnětů k důstojným oslavám výročí.  

Po skončení zasedání Sněmu RVŠ se uskutečnila odpolední diskuse akademické obce se zástupci RVVI k 
problematice hodnocení vědy a výzkumu v segmentu VŠ a v rámci Metodiky 17+. 
 

 
Zápisy z jednání Sněmu RVŠ jsou uvedeny na adrese:  
http://www.radavs.cz/zaznamy-ze-snemu-rady-vs/ 
 
Zápisy z jednání Předsednictva RVŠ jsou uvedeny na adrese:  
http://www.radavs.cz/zaznamy-z-predsednictva-rady-vs/  
 
Hlavní stránka RVŠ: http://www.radavs.cz/ .  
 
 
 

6.   LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Příloha č. 1 k Rozhodnutí č. 5/2017 – „Poplatek za úkony spojené s přijímacím řízením 
pro akad. rok 2021/2022“ 

 
Prorektor pro studium prof. Doupovec zaslal dne 10. 2. 2020 předsedovi AS Hanáčkovi návrh nové 
verze Přílohy č. 1 k Rozhodnutí č. 5/2017 – „Poplatek za úkony spojené s přijímacím řízením pro 
akad. rok 2021/2022“, který byl bezprostředně rozeslán všem členům AS VUT. (Viz příloha č. 4 ke 
Statutu VUT – Poplatky spojené se studiem, Čl. 1 Poplatek za úkony spojené s přijímacím řízením) 
Prorektor Doupovec na dnešním zasedání přednesl k návrhu krátký komentář týkající se navýšení 
poplatku.    

Předseda AS VUT doc. Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS k předloženému návrhu nějaké 
připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení níže uvedeného návrhu usnesení.  
 
 
 

http://www.radavs.cz/zaznamy-ze-snemu-rady-vs/
http://www.radavs.cz/zaznamy-z-predsednictva-rady-vs/
http://www.radavs.cz/
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Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání nové verze Přílohy č. 1 k Rozhodnutí č. 5/2017 – „Poplatek za úkony spojené 
s přijímacím řízením pro akad. rok 2021/2022“. 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 4:  
Akademický senát VUT nemá námitek k novému znění Přílohy č. 1 k Rozhodnutí č. 5/2017 – „Po-
platek za úkony spojené s přijímacím řízením“.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.   
 
 
 

7. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 

 Pravidla sestavení Rozpočtu VUT v Brně pro kalendářní rok 2020 – předložení  
 
Kvestor Janíček předložil z pověření rektora Štěpánka návrhy Pravidel sestavení rozpočtu VUT 
v Brně pro kalendářní rok 2020 a aktualizovaných Pravidel hospodaření VUT pro r. 2020, včetně 
Pravidel MŠMT pro r. 2020 – dokumenty byly rozeslány všem členům AS VUT e-mailem dne 24. 2. 
2020. Tyto návrhy projednávala EK AS VUT poprvé na svém zasedání dne 25. 2. 2020.  

Komentář kvestora:  

1. Pravidla pro sestavení rozpočtu 2020 - pravidla jsou upravena v korekčním režimu 
a) Financování studií. Je plně aktualizována – upravena část financování studií s uplat-

něním poměru X= 15%, se zápočtem skutečného přepočteného normativního počtu 
studií a 85% podle loňska na základě projednávání s děkany F/S a prezentacemi v AS. 

b) Zaměstnanecké benefity. Je aktualizováno. Vytvořen rámec pro případné rozšíření, 
ale bez konkrétní specifikace s tím, že se případné rozšíření benefitů bude řešit samo-
statnými pravidly po té, co se na benefitu shodneme. 

c) FUČ. Doplněn. 
d) Odkaz na pravidla MŠMT. Aktualizován – posílám PDF pravidel MŠMT 2020. 
e) IP/DKRVO – aktualizováno prorektorem pro VaV. 
f) Specifický výzkum – aktualizováno prorektorem pro VaV.  

  

2. Pravidla hospodaření 2020 - pravidla jsou upravena v korekčním režimu 
a) Drobné textové aktualizace. Provedeny. 
b) Zaměstnanecké benefity. Provedena úprava textu. Vypuštěn záměr využívání sporto-

višť CESA a doplněn o možné alternativy bez bližší specifikace s tím, že rozšíření 
a pravidla pro provedení budou řešena vždy samostatnými normami. 

Na dnešním zasedání AS VUT kvestor Janíček přednesl podrobný komentář k výše uvedeným 
dvěma návrhům, a konstatoval, že na výše uvedeném jednání EK AS VUT dne 25. 2. 2020 byla 
zahájena úvodní diskuse. Pokud vše dobře půjde, předpokládá se schvalování Pravidel sestavení 
Rozpočtu a Pravidel hospodaření pro r. 2020 na jednání AS v dubnu. Rozpočet VUT na r. 2020 by 
pak mohl být schvalován na květnovém zasedání AS VUT. 

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, že předložené dokumenty budou projednávány na dal-
ších jednání EK AS VUT, která se budou konat každé úterý od v 10:00 / 11:00 hodin v průběhu do 
příštího zasedání AS VUT, které se bude konat dne 31. 3. 2020.  
 

 Majetkoprávní záležitosti 
 
Majetkoprávní dokumenty předložil kancléř Gregorek z pověření rektora Štěpánka e-mailem dne 
5. 2. 2020 – bezprostředně rozeslány všem členům AS VUT. Dne 25. 2. 2020 se uskutečnilo jednání 
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EK AS VUT, na kterém se EK zabývala kromě problematiky přípravy pravidel sestavení rozpočtu 
VUT na r. 2020 a následujícího Rozpočtu VUT v Brně na r. 2020 také předloženým návrhem majet-
koprávních záležitostí a přijala níže uvedené usnesení.  

Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 25. 2. 2020:  
Ekonomická komise AS VUT doporučuje AS VUT, aby se vyjádřil kladně k  předloženým 
majetkoprávním záležitostem – viz dokumenty ze dne 5. 2. 2020. Současně žádá o prově-
ření nákladů technického řešení v souvislosti s uvedením zařízení CEITEC do provozu – 
viz 1. Koupě movité věci – měřící pracoviště pro rotační a lineární pohony, CEITEC.  
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Dne 27. 2. 2020 zaslal kancléř Gregorek předsedovi AS VUT Hanáčkovi upravený návrh – rozeslán 
členům AS VUT e-mailem dne 28. 2. 2020. Na základě informace CEITEC, že bohužel nebylo 
úspěšné výběrové řízení na nákup zařízení, které bylo předpokládáno v rámci projektu RICAIP, byl 
tento bod z návrhu vypuštěn. V podkladech kancléř Gregorek současně upřesnil určení cen věcných 
břemen a připojil přílohy k bodu vstupu do spolku AutoSAP.  

Doc. Hanáček na dnešním zasedání AS zrekapituloval, že úpravy předložených majetkoprávních 
záležitostí obsahují pouze vypuštění jednoho bodu (návrh CEITEC) a doplnění dalších informací 
a dále vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému návrhu nějaké připomínky. Vzhle-
dem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvede-
ných usnesení AS VUT.  
 
 
1. RYCHLODOBÍJECÍ STANICE PRO ELEKTROMOBILY, E.ON 
 
Návrh usnesení AS č.  5: 
Akademický senát VUT podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
doporučuje provedení zapsání výhrady vlastnictví do katastru nemovitostí, a to na pozemku parc. č. 
4767/377 v k.ú. Královo pole, spočívající v těchto prohlášeních: 

• rychlodobíjecí stanice pro elektromobily, která bude na pozemku umístěna, není součástí 
předmětného pozemku, 

• zápis výhrady vlastnického práva dodavatele k rychlodobíjecí stanici pro elektromobily. 
VUT je vlastníkem předmětného pozemku a E.ON Česká republika, s.r.o., IČO: 25733591, se sídlem 
F. A. Gerstnera 2151/6, České Budějovice 7, 370 01 České Budějovice, dodavatelem rychlodobíjecí 
stanice. 
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.   
 
 
2. ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI V K.Ú. PONAVA, ÚŘAD PRO ZASTUPOVÁNÍ STÁTU 
 
Návrh usnesení AS č. 6: 
Akademický senát VUT podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
doporučuje uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 777/1, v k.ú. Ponava, 
spočívajícího v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (podzemní komunikační vedení elektro-
nické komunikační sítě), 

b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 
inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 

Zřízení věcného břemene je úplatné. VUT je oprávněným a Česká republika – Úřad pro zastupování 
státu ve věcech majetkových, IČ: 69797111, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha, 
povinným. 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.   
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3. ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI V K.Ú. VEVEŘÍ A STRÁNICE, 
    ÚŘAD PRO ZASTUPOVÁNÍ STÁTU 
 
Návrh usnesení AS č. 7: 
Akademický senát VUT podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
doporučuje uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 521 v k.ú. Veveří a 
parc. č. 591 v k.ú. Stránice, spočívajícího v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (podzemní komunikační vedení elektro-
nické komunikační sítě), 

b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 
inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 

Zřízení věcného břemene je úplatné. VUT je oprávněným a Česká republika – Úřad pro zastupování 
státu ve věcech majetkových, IČ: 69797111, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha, 
povinným. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.   
 
 

4. ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI V K.Ú. KRÁLOVO POLE, STATUTÁRNÍ MĚSTO BRNO 
 
Návrh usnesení AS č. 8:  
Akademický senát VUT podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
doporučuje uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 204/6, 204/18, 783/1 
a 783/2, v k.ú. Královo pole, spočívajícího v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení veřejné komu-
nikační sítě), 

b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 
inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 

Zřízení věcného břemene je úplatné. VUT je oprávněným a Statutární město Brno povinným. 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.   
 
 
5. ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI V K.Ú. PONAVA, UPC ČESKÁ REPUBLIKA 
 
Návrh usnesení AS č. 9: 
Akademický senát VUT podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
doporučuje uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 893/32 a na spolu-
vlastnickém podílu na pozemku parc. č. 893/31, v k.ú. Ponava, spočívajícího v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (podzemní komunikační vedení veřejné 
komunikační sítě), 

b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 
inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 

Zřízení věcného břemene je úplatné. VUT je povinným a UPC Česká republika, s.r.o., IČ: 00562262, 
se sídlem Závišova 5, 140 00 Praha 4- Nusle, oprávněným. 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.   
 
 
6. VSTUP DO SPOLKU, SDRUŽENÍ AUTOMOBILOVÉHO PRŮMYSLU 
 
Návrh usnesení AS č. 10:  
Akademický senát VUT podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
doporučuje vstup VUT do spolku Sdružení automobilového průmyslu., IČ 17048826, se sídlem Bu-
dějovická 1550/15a, Michle, 140 00 Praha 4. 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.   
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 Další ekonomické záležitosti 

 
Předseda EK AS VUT RNDr. Popela krátce informoval o jednání EK AS VUT, které se konalo dne 
25. 2. 2020, za účasti rektora, kvestora a tajemníků FAST (Ing. Šašinka) a FA (Ing. Sedlák) o pravi-
dlech rozpočtu VUT na r. 2020 a o novém Mzdovém řádu VUT, k němuž nyní probíhá veřejné při-
pomínkové řízení. EK AS VUT požádala o zaslání připomínek vznesených k tomuto předpisu a jejich 
vypořádání.  

Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová následně sdělila připomínky, které byly vzneseny v rámci 
FP VUT, s tím, že odborní asistenci nedosahují dle tohoto návrhu nového znění Mzdového řádu 
VUT zaručené mzdy, tj. 26 500,-- Kč. Na VUT je uzavřena Kolektivní smlouva, tudíž uvedená zaru-
čená mzda není závazná. Přesto by VUT mělo brát státem stanovenou zaručenou mzdu pro všechny 
akademické pracovníky v úvahu. Dále konstatovala, že:  

- Mzdový předpis navrhuje vyšší tarify pro THP, než pro značnou část akademických pracovníků 
(asistenti A2 a odborní asistenti A3). Např. asistentovi s vysokoškolským magisterským vzděláním 
je navrhovaná mzda pouhých 20.000,-- Kč, oproti tomu např. pracovnice podatelny, recepční či re-
ferent spisové služby (všichni T4) s maximálně středoškolským vzděláním má mzdu 19.500,-- Kč. 
Administrativní pracovník, organizační pracovník, referent nákupu, sekretářka, kameraman, knihov-
ník, archivář apod. (T5, bez vysokoškolského vzdělání) mají mzdu dokonce vyšší, a to 22.500,-- Kč. 
U zaměstnanců THP (zařazených do T6 – asistentka, obchodní referent, referent nákupu či spisové 
služby, kameraman, knihovník, fotograf, lektor dalšího vzdělávání apod.) postačuje vyšší odborné 
vzdělání nebo vysokoškolské bakalářské vzdělání, avšak jejich tarifní mzda je již 26.500,-- Kč, tedy 
více než u asistentů a oborných asistentů (u nichž je požadováno vysokoškolské magisterské vzdě-
lání). 
- Zajímavý je druh práce "lektor dalšího vzdělávání" (T6), u něhož postačuje bakalářské vysokoškol-
ské vzdělání (na rozdíl od lektora či asistenta coby akademických pracovníků, u nichž je požadavek 
na magisterské vysokoškolské vzdělání), avšak jeho mzda 26.500,-- Kč je oproti lektorovi či asisten-
tovi vyšší o 6.500,-- Kč, oproti odbornému asistentovi o 1.500,-- Kč. Lektor dalšího vzdělávání (T7 - 
vzdělání vysokoškolské bakalářské nebo magisterské) má mzdu dokonce 32.000,-- Kč, tedy téměř 
jako docent (A4). 
- Nižší mzdu než asistenti A2 a lektoři A1 mají pouze zaměstnanci se základním, maximálně střed-
ním vzděláním, tj. dělnické profese (T1 - T4) a TPH ve třídě T3 (17.500,-- Kč) a T4 (19.500,-- Kč). 
- Zaměstnanci THP ve třídě T5 mají mzdu vyšší (22.500,-- Kč) než asistenti a lektoři (20.000,-- Kč), 
THP ve třídě T6 pak dokonce vyšší než odborní asistenti (A3 s 25.000,-- Kč). Třída T5 přitom nevy-
žaduje vysokoškolské vzdělání vůbec, třída T6 pouze maximálně bakalářské. 
- Obrácená dynamika růstu mezd akademických pracovníků – vyšší nárůst u docentů a profesorů 
oproti malému růstu u odborných asistentů a asistentů. Přitom ale právě u asistentů a odborných 
asistentů je tlak na vysoce odbornou, vědeckou a publikační činnost. 
 
 

8. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 

 Další pedagogické záležitosti  
 
Předseda PK VUT doc. Steinbauer sdělil, že nemá žádné nové informace.  
 
 
9. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 

 Další záležitosti tvůrčí činnosti  
 
Předseda KTČ AS VUT Ing. Bradáč sdělil, že KTČ AS VUT byl zaslán materiál týkající se modulu 
M4 Metodiky17+, připomínky, pokud nějaké přijdou, budou do příštího týdne poslány prorektoru pro 
VaV prof. Grmelovi.  
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10. Různé  

 
 Předseda AS VUT doc. Hanáček sdělil, že tajemnice AS J. Cardová připravila pracovní návrh 

Harmonogramu voleb do AS VUT pro funkční období listopad 2020 až listopad 2023. Drobné 
formální připomínky vznesl kancléř Gregorek – do dokumentu byly zapracovány. Návrh byl 
členům AS VUT promítnut, poté následovala krátká diskuse členů AS VUT. V diskusi bylo 
navrženo projednání tohoto dokumentu v pracovních komisích AS VUT.  

 Ing. Galeová podala návrh na schválení doc. Meixnera členem LK AS VUT.  
Doc. Opravil podal návrh na schválení doc. Diviše členem ekonomické komise AS VUT.  
Členové AS VUT dále hlasovali o schválení dvou níže uvedených usnesení.  

 
Návrh usnesení AS č. 11: 
Akademický senát VUT schvaluje doc. Ing. Miloslava Meixnera, CSc. do funkce člena legislativní 
komise AS VUT.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 12: 
Akademický senát VUT schvaluje doc. Ing. Pavla Diviše, Ph.D., do funkce člena ekonomické ko-
mise AS VUT.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Na závěr jednání poděkoval předseda AS VUT doc. Hanáček všem účastníkům dnešního zasedání 
AS VUT za účast a ukončil zasedání.  

 
 
 

   

 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 2/2020  DNE 3. 3. 2020 
 
 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Diviše a Ing. Kruljacovou.  
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis z jednání AS VUT č. 1/2020 ze dne 21. 1. 2020. 
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání nové verze Přílohy č. 1 k Rozhodnutí č. 5/2017 – „Poplatek za úkony spojené 
s přijímacím řízením pro akad. rok 2021/2022“. 
 
 
UAS 4 
Akademický senát VUT nemá námitek k novému znění Přílohy č. 1 k Rozhodnutí č. 5/2017 – „Po-
platek za úkony spojené s přijímacím řízením“.  
 
UAS 5 
Akademický senát VUT podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
doporučuje provedení zapsání výhrady vlastnictví do katastru nemovitostí, a to na pozemku parc. č. 
4767/377 v k.ú. Královo pole, spočívající v těchto prohlášeních: 
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• rychlodobíjecí stanice pro elektromobily, která bude na pozemku umístěna, není součástí 
předmětného pozemku, 

• zápis výhrady vlastnického práva dodavatele k rychlodobíjecí stanici pro elektromobily. 
VUT je vlastníkem předmětného pozemku a E.ON Česká republika, s.r.o., IČO: 25733591, se sídlem 
F. A. Gerstnera 2151/6, České Budějovice 7, 370 01 České Budějovice, dodavatelem rychlodobíjecí 
stanice. 
 
UAS 6 
Akademický senát VUT podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
doporučuje uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 777/1, v k.ú. Ponava, 
spočívajícího v právu: 

c) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (podzemní komunikační vedení elektro-
nické komunikační sítě), 

d) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 
inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 

Zřízení věcného břemene je úplatné. VUT je oprávněným a Česká republika – Úřad pro zastupování 
státu ve věcech majetkových, IČ: 69797111, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha, 
povinným. 
 
UAS 7 
Akademický senát VUT podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
doporučuje uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 521 v k.ú. Veveří a 
parc. č. 591 v k.ú. Stránice, spočívajícího v právu: 

c) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (podzemní komunikační vedení elektro-
nické komunikační sítě), 

d) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 
inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 

Zřízení věcného břemene je úplatné. VUT je oprávněným a Česká republika – Úřad pro zastupování 
státu ve věcech majetkových, IČ: 69797111, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha, 
povinným. 
 

UAS 8 
Akademický senát VUT podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
doporučuje uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 204/6, 204/18, 783/1 
a 783/2, v k.ú. Královo pole, spočívajícího v právu: 

c) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení veřejné komu-
nikační sítě), 

d) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 
inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 

Zřízení věcného břemene je úplatné. VUT je oprávněným a Statutární město Brno povinným. 
 
UAS 9 
Akademický senát VUT podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
doporučuje uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 893/32 a na spolu-
vlastnickém podílu na pozemku parc. č. 893/31, v k.ú. Ponava, spočívajícího v právu: 

c) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (podzemní komunikační vedení veřejné 
komunikační sítě), 

d) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 
inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 

Zřízení věcného břemene je úplatné. VUT je povinným a UPC Česká republika, s.r.o., IČ: 00562262, 
se sídlem Závišova 5, 140 00 Praha 4- Nusle, oprávněným. 
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UAS 10 
Akademický senát VUT podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
doporučuje vstup VUT do spolku Sdružení automobilového průmyslu., IČ 17048826, se sídlem Bu-
dějovická 1550/15a, Michle, 140 00 Praha 4. 
 
UAS 11 
Akademický senát VUT schvaluje doc. Ing. Miloslava Meixnera, CSc. do funkce člena legislativní 
komise AS VUT.  
 
UAS 12 
Akademický senát VUT schvaluje doc. Ing. Pavla Diviše, Ph.D., do funkce člena ekonomické ko-
mise AS VUT.  
 
 
 
 
 
TERMÍN PŘÍŠTÍHO ZASEDÁNÍ  
Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý 31. 3. 2020 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.  

 
 
 
 
 
 
Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
předseda AS VUT v Brně 

 

 

 

Zapsala: Jarmila Cardová 


